
Své podněty a nápady posílejte na praha11@anobudelip.cz | www.jiznimestozĳe.cz | fb.com/IngOndrejProkop
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JIŽNÍ
MĚSTO

Milí sousedé, 

chci vám popřát hlavně veselé Velikonoce a co nejpříjemněji 
strávený nadcházející jarní čas, protože negace a negativní 
energie je všude kolem opravdu hodně. V tomto vydání jsem 
se rozhodl věnovat dvě stránky celopražským tématům, a to 
i věcem pozitivním, které s kolegy z hnutí ANO na pražském 
magistrátě prosazujeme. 

Zastupitelstvo Prahy 11 schválilo po dlouhých třech měsících 
rozpočet městské části, takže bude konečně možné začít 
s plánovanými opravami, které Jižní Město potřebuje jako sůl. 
Velkou zásluhu na tom má náš kolega Martin Horák, který se 
rozpočtu v tomto čísle věnuje. Martin jako předseda Finanční-
ho výboru intenzivně pracoval na tom, aby návrh rozpočtu 
získal rozumnou podobu. Opět tak prokázal svůj tah na branku 
a především velké srdce, které bije pro Prahu 11 a její občany.

S klidným svědomím jsem mu proto v březnu předal pomysl-
né žezlo a nyní vám Martina Horáka představuji jako nového 
předsedu hnutí ANO v Praze 11. Martina jsme zároveň zvolili 
kandidátem na starostu pro nadcházející komunální volby a já 

jsem přesvědčený, že jsme nemohli vybrat lépe.

I nadále ovšem zůstávám naší městské části věrný a budu pro 
ni pracovat coby zastupitel a fungovat jako váš soused. Těším 
se, že se během jara třeba někde potkáme! Zároveň budu opět 
rád za vaše dopisy, e-maily a podněty! 

Ing. Ondřej Prokop, zastupitel 
hl. m. Prahy a Prahy 11

TO, CO SE V KLÍČI NEDOČTETE

Zdravím všechny Jihoměšťany,

jsem rád, že vás mohu v tomto úvodníku opět pozdravit 
a nově i z pozice předsedy oblastní organizace hnutí ANO na 

Praze 11, kterou jsem v březnu převzal od Ondřeje Prokopa. 
Nesmírně mě těší i to, že ve mně mají kolegové tak silnou 
důvěru a zvolili mě do čela naší kandidátky pro podzimní 
komunální volby a já se tak budu ucházet o pozici starosty 
Prahy 11. Společně nás tak čeká půlroční intenzivní kampaň, 
na kterou se osobně opravdu těším.

I na pozadí smutných událostí v souvislosti s děním na Ukraji-
ně je tu jaro a zanedlouho Velikonoce, které patří mezi mé 
nejoblíbenější svátky. Oslavují probouzení přírody, její 
plodnost, naději a lásku. V Česku se velikonoční zvyky a tradice 
liší město od města, vesnici od vesnice. Jejich úkolem bylo 
zbavit se všeho starého, očistit domácnost i tělo od chorob, 
připravit se na znovuzrození přírody. Pro mě je důležité strávit 
tyto svátky v rodinném kruhu a v klidné atmosféře. Proto vám 
přeji, aby vás tyto nádherné dny nabily pozitivní energií, 
kterou využijete pro sebe, své blízké a také na pomoc těm, kdo 
to v těchto dnech nejvíc potřebují.

Ing. Martin Horák, zastupitel Prahy 11
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PRAHA 11 MÁ KONEČNĚ ROZPOČET
Tříměsíční období rozpočtového provizoria, během 
něhož byla Praha 11 bez schváleného rozpočtu, 
skončilo 17. 3. 2022. V ten den zastupitelstvo rozpo-
čet pro rok 2022 schválilo. Můžeme se tedy směle 
pustit do plánovaných investic a posunout Jižní 
Město zase o kousek dál v jeho rozvoji.

Rada městské části promarnila dlouhý čas od listopadu 
do poloviny letošního ledna, kdy se její členové nebyli 
schopni shodnout na vyrovnaném rozpočtu. Až teprve 
na konci ledna takový rozpočet předložila. Ten byl však 
z pohledu realizace investic naprosto nevyhovující. 
Navíc bylo navrženo čerpání úspor v takové míře, která 
by znamenala, že městská část by byla do budoucna 
prakticky bez �nančního polštáře!

Proto jsem jako předseda Finančního výboru zastupitel-
stva Prahy 11 letos v únoru na našem společném jednání 
s Finanční komisí navrhnul a podpořil několik rozpočto-
vých změn, abych mohl pro rozpočet zvednout ruku. 
Všechny byly výborem i komisí přijaty a promítly se tak 
do zastupitelstvem schváleného rozpočtu. 

Snížení kapitálových výdajů
Snížení kapitálových výdajů (investic) na úroveň částky, 
kterou převádíme z roku 2021. Nejdřív tak budou dokon-
čeny rozpracované investiční akce z minulých let s tím, 
že nové bude možné zahajovat pouze pokud pro ně 
bude zajištěné �nancování. 

Nižší čerpání na běžné výdaje
Nižší čerpání �nančních prostředků ze základního běžného 
účtu o bezmála 68 milionů Kč, které byly již v minulosti 

alokovány na konkrétní investiční akce. Z těchto prostředků by 
totiž neměly být masivně �nancovány běžné provozní výdaje 
městské části. Necheme přece, lidově řečeno, "projídat" 
ušetřené peníze na investice. 

Je dobře, že se patová situace s rozpočtem nakonec vyřešila, 
protože v současné složité a smutné době naše městská část 
rozpočet prostě potřebuje víc, než kdy jindy. 

Ing. Martin Horák, zastupitel Prahy 11

Co vše ale tomuto 
hlasování zastupitelů 

předcházelo?

Co se nám tedy s kolegy 
z výboru a komise podařilo 

prosadit?

PIŠTE NÁM, 
MÁ TO 
SMYSL
Pokud víte o čemkoliv, co je třeba na 
Jižňáku dát do pořádku, neváhejte nám 
napsat! Sledovat nás můžete také v mě-
síčníku Klíč, kde nově od ledna najdete 
celou stranu věnovanou od nás vám, 
občanům.

praha11@anobudelip.cz
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PŘEDSTAVA PIRÁTŮ 
O VYUŽITÍ SANDRY?
Bývalé ubytovně Sandra se v našich novinách věnu-
jeme často: v posledním vydání jsme zveřejnili 
dokonce reportáž Tomáše Břízy, který se byl začát-
kem roku na Sandře podívat a zkontrolovat, jak 
probíhají opravy.  Pirátský starosta Jiří Dohnal se 
této kontroly nezúčastnil, o to větším překvapením 
proto je, jak si nyní Piráti využití této budovy před-
stavují.

To, že teď Sandru chce Praha využít nouzově pro uprchlí-
ky,  je v pořádku, smutné ale je, že Piráti dlouhodobě na 
rekonstrukci nedohlíží a vše se tak protahuje.  Dnes už 
totiž mohl být tento dům hotový a sloužit všem, nejen 
válečným uprchlíkům! Místo toho budou dva piráti Hřib 
s Dohnalem vymýšlet, jak obejít zákony, normy a ubyto-
vat lidi v rozestavěném, nezkolaudovaném objektu. Je 
mi z toho upřímně smutno, a to především proto, že 
takhle to vůbec dopadnout nemuselo. 

Se Sandrou se aktuálně nic neděje. Nesoutěží se pokra-
čování rekonstrukce, kterou Piráti loni zastavili, neexistu-
je dohoda se zhotovitelem na tom, co je a není hotové. 
Prostě celý ten obří barák dnes stojí v právním vzdu-
choprázdnu a jen konzumuje veřejné peníze na ostrahu, 
vytápění a další náklady! Takhle to Piráti nejen na 
Praze 11 vedou!

Investice na Praze 11 
stagnují, PIRÁTI ruší pozici 
vedoucího investic!
V polovině března Piráti na mimořádné radě reorganizo-
vali odbor správy majetku a zrušili místo vedoucího 
investic. Je to logické, když Piráti nic nedělají a nehodlají 
na tom nic měnit. Sandra stojí, školy se neopravují, lávky 
se nestaví, nic se nechystá, tak proč mít investiční oddě-
lení, že? Alespoň, že mají sebere�exi a neutrácí se 
zbytečně za úředníky, kteří díky jejich neschopnosti 
nemají co dělat. 

Snad se ale tento neutěšený stav změní po volbách 
a Praha 11 se zase začne rozvíjet!

Ing. Ondřej Prokop, zastupitel
hl. m. Prahy a Prahy 11

NOVÁ BRANKA NA HŘIŠTI
V ulici Matuškova byl nevyužitý betonový plácek a jedno-
ho souseda napadlo nainstalovat  tam hokejové brány 
pro místní děti. Tak jsme nápad zrealizovali.

PODCHOD
Na další vaši žádost jsme zajistili denní svícení u podcho-
dů Ryšavého/Dědinova u Medicentra na Jižním Městě II. 
Doufáme, že se nyní budete v podchodech cítit bezpeč-
něji. 

ÚKLID PO SILNÉM VĚTRU
Silný vítr nadělal v ulicích během února velký nepořádek 
a ten jsme hned uklidili. Díky vašim podnětům, totiž 
můžeme okamžitě ragovat. 

ÚKLID NEPOŘÁDKU U ALBERTA V 
HNĚVKOVSKÉHO ULICI
Když se na nás obrátila sousedka, paní Eva s problémem 
u Alberta na Hněvkovského, kde se zjevně ubytoval 
nechtěný nájemník, bylo jasné, že to musíme rychle vyře-
šit. Povedlo se a nepořádek už je pryč!

VIZUÁLNÍ SMOG NA PRAZE 11 JE 
ZASE O NĚCO MENŠÍ 
Postupně takto zmizí z Jižního Města většina billboardů. 
Minimálně z obecních pozemků.

praha11@anobudelip.cz

TOHLE UŽ JSME DÍKY VÁM SPOLEČNĚ DOKÁZALI:



Záleží nám na dětech a myslíme si, že sport je pro jejich 
vývoj důležitý. I  proto jsme navrhli a podporujeme 
dostupné sportovní vyžití v rámci základních škol, kde 
mohou zdarma sportovat všechny děti! Bohužel, pražští 
radní náš návrh nepodpořili. My to ale nevzdáme!

Piráti a Praha Sobě totiž v Praze i přes veškeré prosby 
občanů a mnoha městských částí odmítli rozvoj projektu 
Trenéři ve školách, o kterém jsme vám psali už v minu-
lém čísle. Primátor Zdeněk Hřib ani Jan Čižinský tak asi 
nemají zájem o rozpohybování našich dětí. Smutné! 
Zvlášť po pandemii COVID-19, kdy děti 2 roky téměř 
necvičily.

Bohužel, všechny tyto městské části nebudou moci kvůli 
pirátským radním Vítem Šimralem špatně připravenému 
grantu projekt využít. Tahle šlamastyka se vedle naší 
městské části týká také Prahy 6, 8, 9, 10, 13, 15, 16 a 17.

Na únorovém Zastupitelstvu hl. m. Prahy jsem s mojí 
kolegyní Martou Gellovou chtěl prosadit podpůrný kom-
penzační program pro rodiny s dětmi a ulevit tak ohrože-
ným skupinám rodičů od neustálého zdražování z pera 
koalice primátora Zdeňka Hřiba (Piráti)! Jeho koalice však 
tento návrh odmítla podpořit. Vzhledem k aktuální situa-
ci v Evropě je však ochrana ohrožených rodin a rodičů 
čím dál aktuálnější téma, proto budeme i nadále vytrvale 
prosazovat opatření na jejich podporu. 

r
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AKTUALITY Z PRAŽSKÉHO 
MAGISTRÁTU

Pražská koalice vedená pražským primátorem Zdeňkem 
Hřibem (Piráti) a Janem Čižinským  (Praha Sobě) přejme-
novala v březnu Korunovační ulici na Praze 6 na Ukrajin-
ských hrdinů. Korunovační se přitom tato ulice jmenuje 

už od roku 1900. Název měl připomínat korunovace 
českých králů a tím i snahu o potvrzení české státnosti. 
Pojmenování bylo zvoleno snad i s ohledem na skuteč-
nost, že se ulice nachází nedaleko Královské obory.

Nemůžu se proto zbavit dojmu, že tímto gestem chtějí 
Piráti a Čižinského Praha Sobě hlavně přebít všechny 
titulky novin, které píšou o jejich neschopnosti řešit 
skutečné problémy Pražanů, a snaží se jen za každou 
cenu zavděčit "Pražské kavárně". Myslím si, že existuje 
řada jiných cest, jak symbolicky vyjádřit podporu Ukraji-
ně a názvy prostranství by se neměly stát prostředkem 
konfrontace, zvláště v tak vypjaté chvíli.

Ing. Ondřej Prokop, zastupitel
hl. m. Prahy a Prahy 11

BOJUJEME ZA LEPŠÍ SPORT 
PRO NAŠE DĚTI! 

PŘEJMENOVÁNÍ ULIC 
PRAŽANŮM ANI 
UPRCHLÍKŮM NEPOMŮŽE!

CHCEME POMOC 
PRO RODINY S DĚTMI 
ZATÍŽENÉ VĚČNÝM 

ZDRAŽOVÁNÍM!

Pro více informací 
si pusťte video:

Další videa najdete 
tady:
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NA MAGISTRÁTU VZNIKLA DALŠÍ 
PIRÁTSKÁ TRAFIKA, TĚŽKO SE DÁ 
SPOČÍTAT KOLIKÁTÁ!
Piráti ve svých oblíbených praktikách nepolevují. S blížící-
mi se volbami začínají uklízet své nejvěrnější na dobře 
placené pozice. Aktuálně se takto postarali o Hřibova 
dlouholetého poradce a bývalého velmi aktivního zastu-
pitele Prahy 6 Jiřího Hoskovce.

Pan Hoskovec je nyní novým ředitelem odboru Kancelář 
primátora MHMP. Radní jeho jmenování schválili 
v březnu, a to samozřejmě nejen hlasy Pirátů, ale za 
vydatného přispění Prahy sobě, Stan i TOP 09. A na kolik 
si ve své nové pozici Jiří Hoskovec přijde? Na 80 - 90 tisíc 
korun měsíčně plus řadu zajímavých bene�tů.

Piráti přitom nemají úplně čisté svědomí, pokud jde 
o poradce a šéfy odborů na magistrátu. Připomeňme 
například podezřelé IT zakázky, na které jsme za hnutí 
ANO loni v létě upozornili a které aktuálně prověřuje 
ÚOHS. 

Tyto zakázky má na svědomí bývalý ředitel IT odboru 
magistrátu Milan Krch, který byl zároveň středočeským 
krajským zastupitelem za Piráty. Tahle kumulace funkcí 
nebývala na magistrátu zvykem, přišlo s ní až současné 
pirátské vedení.

facebook.com/IngOndrejProkop

SLEDUJTE:
@IngOndrejProkop

LIKE

oprokop

@oprokop

PRO KAMARÁDA

Kč

HNUTÍ ANO POMOHLO SPORTOVNÍM KLUBŮM, 
PROSADILO MIMOŘÁDNOU DOTACI 25 MILIONŮ 
NA ŘEŠENÍ ENERGETICKÉ KRIZE! 

Tak tohle se povedlo. Díky spolupráci se zastupitelem 
Stanislavem Nekolným jsme prosadili dotační program 
na pomoc sportovištím a sportovním klubům. Dotace tak 
pomohou zvládnout krizi způsobenou nárůstem provoz-
ních nákladů v souvislosti se zvyšováním cen energií 
a zdražováním všeho možného. Praha ze svého rozpočtu 
vyčlenila na náš návrh 25 milionů korun. Nejsem si ale 
jistý, zda to bude stačit. Původně jsme totiž navrhovali 
částku 30 milionů, kterou máme podloženou reálnými 
daty. Situace je neúnosná a pomoc musí být velmi rychlá.

Jsem ale opravdu rád, že jsme tohle dotáhli ke zdárnému 
konci, protože některým sportovištím nebo klubům 
hrozilo zavření. A to by byla nenávratná škoda.

Ing. Ondřej Prokop, zastupitel 
hl. m. Prahy a Prahy 11
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Taky často zoufale jezdíte po Praze 11, abyste 
mohli zaparkovat? Jde o jeden z největších 
problémů naší městské části, a tak není divu, že 
ho někteří řidiči řeší parkováním na nepovole-
ných místech. 

Nejen, že jim pak hrozí pokuta, důsledky mohou být 
mnohem závažnější: špatně zaparkovaná auta blokují 
průjezd hasičům i záchranné službě v situacích, kdy jde 
doslova o vteřiny. Situaci by pomohly vyřešit nové 
parkovací domy, které jsou naprojektovány do ulic 
Ledvinova, Brandlova i Gregorova, k jejich výstavbě se 
však nikdo nemá. Práci na zvýšení parkovacích kapacit 
tak místo Pirátů, kteří mají v Praze 11 gesci dopravy na 
starost, musí odvádět jiní – naposledy třeba hlavní 
město Praha. 

Pražští radní tak v březnu projednali záměr výstavby 
P + R parkoviště na Opatově s kapacitou 495 parkovacích 
stání. Toto záchytné parkoviště by mělo aspoň trochu 
ulevit občanům Prahy 11, jejichž parkovací místa dnes 
zabírají auta lidí z jiných krajů, kteří do Prahy pouze dojíž-
dějí za prací a snaží se parkovat blízko metra. První bagry 
se mají do země zakousnout ve 3. kvartálu roku 2022 
a hotovo by mělo být do poloviny roku 2024.

Tomáš Bříza, zastupitel Prahy 11

STÁVAJÍCÍ OBYVATELÉ 
MUSÍ BÝT 

NA PRVNÍM MÍSTĚ!

DOČKAJÍ SE OBČANÉ JIŽNÍHO 
MĚSTA LEPŠÍHO PARKOVÁNÍ? 
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VELKÁ OPATOVSKÁ SMĚNA
SPLNĚNO

Velká Opatovská směna napravuje desítky let 
neřešené chyby restitucí a navíc přinese potřeb-
né �nance Praze 11. Na  únorovém zastupitel-
stvu se podařilo Velkou Opatovskou směnu 
pozemků schválit. 

Touto akcí „kulový blesk“, kdy si vymění pozemky 
hl. m. Praha, Praha 11, rodiny restituentů a několik 
soukromých společností, se �nálně udělá poslední tečka 
nejen za 12 let trvajícími soudními spory, ale i za křivda-
mi a chybami, které ČR napáchala vůči rodinám hospo-
dařícím stovky let na území dnešního Jižního Města. 
Polnosti a hospodářská stavení jim nejprve sebrali 
v minulém režimu komunisti, aby jim je v 90. letech zpět 
politici vydali v rámci restitucí, ovšem bez možnosti 
s nimi něco dělat, protože mnoho těchto pozemků bylo 
pod stavbami, chodníky nebo silnicemi.

TŘI BENEFITY OPATOVSKÉ SMĚNY 
PRO PRAHU 11

Praha 11 dostane za směnu tento jednorázový doplatek, 
protože do směny vložila více pozemků než nakonec 
dostane. Za tyto peníze lze třeba opravit celou pochozí 
zónu na Hájích, aby do ní neteklo a přestaly se uvolňovat 
dlaždice...

Praha si směnou scelí vlastnictví parkovišť u ulice Hviez-
doslavova, kde hrozila nekontrolovaná, tzv. salámová 
výstavba přímo na parkovištích, na nichž dnes parkují 
lidé! Díky této směně si parkoviště ochráníme v majetku 
Prahy a nebude tak možné na nich nikdy postavit nic 
jiného, než si na radnici schválíme. Hnutí ANO bude 
v této lokalitě na parkovištích pouze pro výstavbu parko-
vacího domu nebo jiné občanské vybavenosti, kterou 
budou preferovat místní.

A kde jinde než Na Jelenách? Směnou dojde i i ke scelení 
pozemků v lokalitě Na Jelenách, kde se v budoucnu 
bude moci stavět. Jde přitom o lokalitu, kterou nebude 
mít nikdo ze současných občanů před okny! Praha 11 se 
má rozvíjet a je to správně, nechceme přece z Jižního 
Města jen skanzen komunismu, a zde vzniklé nové 
bydlení bude určeno především jako bydlení nájemní.

Radní pro dopravu Adam Scheinherr (PRAHA SOBĚ) 
nebyl schopen obhájit zdržení a nekomunikaci kolem 
výstavby P+R parkoviště na Opatově. Výstavbu nepro-
jednal s občany Prahy 11, odmítl vyjednat dohodu 
s rodinou restituentů a tím stavbu prodražil minimálně 
o 20 mil. Kč. V diskusi se ani nezavázal, že přilehlému 
domu seniorů v Šalounově ulici bude kompenzovat 
potíže při výstavbě. A že jich bude! Nadměrný hluk, praš-
nost a další problémy. Takto přistupují ke kontroverzní 
stavbě představitelé Praha Sobě Jana Čižinského.

Nám to ale jedno nění. Je nám jasné, že stavba parkoviš-
tě bude. Potrvá déle než rok a po tuto dobu bude výraz-
ně obtěžovat obyvatele Šalounovy ulice, včetně seniorů 
z přilehlého domu s pečovatelskou službou. Po praž-
ském zastupitelstvu proto budeme chtít jasný závazek, 
že tito lidé získají za nepříjemnosti spojené se stavbou 
konkrétní kompenzace. Samozřejmostí by mělo být 
například mytí oken zaprášených od stavebních prací, 
případně i nadstandardní úklid po dokončení projektu. 
Nadstandardní výhody se pak budeme snažit vyjednat 
seniorům s DPS Šalounova, kteří budou mít ze svých 
bytů na stavbu přímý výhled. Aby také nové P+R parko-
viště nesloužilo jen Středočechům, budeme požadovat 
vyhrazení části parkovacích míst pro občany Prahy 11.

V neposlední řadě se už dlouho na Jižním Městě mluví 
o zavedení tzv. modrých, nebo taky rezidentních zón, 
kde by mohli parkovat pouze občané Prahy 11. Oproti 
současné situaci by však šlo o velkou změnu, proto 
chceme znát váš názor!   

Tomáš Bříza, zastupitel Prahy 11

CHCETE V PRAZE 11 
MODRÉ ZÓNY?
Své odpovědi a názory na zavedení rezidentního 
parkování v Praze 11 nám, prosím, zasílejte 
na e-mail praha11@anobudelip.cz.

52 MILIONŮ KČ PRO NAŠI MĚSTSKOU ČÁST

 MOŽNOST OVLIVNIT DĚNÍ NA POZEMKU 
PARKOVIŠTĚ HVIEZDOSLAVOVA

ROZVOJ BYTOVÉ ZÁSTAVBY

VÍTE ŽE...?



raha11

JIŽNÍ MĚSTO ŽĲE | DUBEN 2022

VYLUŠTĚTE SI

VYBARVI SI

VYLUŠTILI JSTE TAJENKU? 
Pošlete nám ji na e-mailovou adresu praha 11@anobudelip.cz 
a do předmětu uveďte „KRÍŽOVKA“
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